
 

                                                 PROTOKÓŁ  Nr XIX/2012 
z XIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 27 sierpnia 2012r. w budynku administracyjnym 

Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9.50.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i gości 

zaproszonych.   

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

12-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni na Sesji radni: Jacek Żółtak, Adrian Babiarz i Czesław Zeliasz. 

Lista obecności – w załączeniu. 

 

                               Ad.2. Następnie Przewodniczący Rady odczytał  porządek posiedzenia : 

    1. Otwarcie XIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

    2. Przyjęcie porządku XIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

    3. Przyjęcie Protokołu z  XVIII Sesji Rady Gminy. 

    4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVIII Sesji Rady Gminy    

        Solec-Zdrój. 

    5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 

    6. Interpelacje i zapytania radnych. 

    7. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w Solcu-Zdroju. 

    8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu udzielania pomocy            

        materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie     

        Gminy Solec-Zdrój. 

   9. Zajęcie stanowiska w sprawie wezwania Rady Gminy do usunięcia       

        naruszenia prawa. 

  10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

  11. Wolne wnioski i zapytania. 

  12. Zakończenie obrad. 

        Wójt Adam Pałys zwrócił się do Rady z wnioskiem o wprowadzenie do porządku posiedzenia 

uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  Wyjaśnił, że w budżecie na 2012 

r. zaplanowana była kwota 5000 zł.  jako dotacja celowa dla Państwowej Straży Pożarnej z 

przeznaczeniem na zakup kamery termowizyjnej. Środki te mogą być jednak przekazane w formie 

funduszu wsparcia, stąd też należy je przenieść w obrębie paragrafów. 

Radni zaakceptowali wniosek o poszerzenie porządku obrad bez uwag. 

Porządek posiedzenia, poszerzony o pkt 8a/ Uchwała w sprawie dokonania zmian  w budżecie gminy 

Solec-Zdrój na 2012r.  został przyjęty bez uwag, jednogłośnie. 

                      

                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  

protokołu z  XVIII Sesji Rady Gminy.  

Protokół uznany został za przyjęty .        

 

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  

uchwał podjętych na XVIII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  



Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Sprawozdanie - w załączeniu. 

 

                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  

wydanych  w okresie między Sesjami. 

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  

Informacja – w załączeniu. 

 

                                 Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

Radny Jan Żubrowski: 

- Zwrócił się do Wójta z podziękowaniem za odnowienie budynku administracyjnego, który obecnie 

wygląda bardzo reprezentacyjnie. Dodał, że kuracjusze przebywający w Solcu pozytywnie 

wypowiadają się na temat miejscowości.  

- Rozpoczyna się nowy rok szkolny. Czy placówki oświatowe przygotowane są do rozpoczęcia 

nauczania, czy przeprowadzono wszystkie potrzebne remonty? Czy zakupiono nowe pomoce 

naukowe i książki?  

- Jak wygląda pomoc materialna dla dzieci pochodzących z niezamożnych rodzin? 

- Czy dowóz dzieci i dożywianie są już zorganizowane? 

- Wymienić nawierzchnię na placu przy ośrodku zdrowia. 

- Na ul. Sienkiewicza przy pensjonacie znajduje się uschnięty świerk. Należy go usunąć, ponieważ 

stwarza niebezpieczeństwo. 

- Ile w naszej gminie jest  posesji, do których nie dochodzi droga asfaltowa bądź utwardzona? 

- Popiera wystąpienia radnego Włodzimierza Grabdy , wnioskującego o budowę drogi do p. Parchatki 

i p. Diabełka w Piasku Małym. Pan Parchatko jest wzorowym rolnikiem, posiada dużo sprzętu i nie ma 

drogi do gospodarstwa. W rodzinie Diabełków jest niepełnosprawne dziecko i też nie mają dojścia do 

domu. 

- Przed zimą pokosić trawę przed blokiem. 

- Mieszkaniec Solca p. Kazimierz Solecki, zgłosił, że są zagrodzone przejścia od ul. Partyzantów do 

parku zdrojowego. 

 

Radny Józef Zych: 

- Dziecko z bolącym zębem nie zostało przyjęte przez stomatologa w Solcu. 

- Potrzebna jest budowa drogi do posesji Kopciów, gdzie mieszkają trzy rodziny. 

 

Radny Stanisław Doktór: 

- Nawiązał do zamknięcia przejść do parku zdrojowego. Zwrócić się do właściciela , aby mieszkańcy 

mogli wchodzić do parku i spacerować. 

- Dwa lata temu zgłaszany był wniosek o ścięcie topól nad zalewem, ponieważ zagrażają 

bezpieczeństwu. Co w tym zakresie zrobiono? 

- Budować drogi dojazdowe do posesji. 

 

Radny Józef Nowak: 

- Kiedy będzie oddana do użytku kanalizacja w Kikowie? 

- Kików posiada 5000 zł. na funduszu sołeckim. Na co mogą je przeznaczyć? 

 



Radny Jerzy Łukasiewicz: 

- Ponawia wniosek o ustawienie progu zwalniającego przy placu zabaw w Zborowie. 

- Co z pracownikami zwolnionymi z sanatorium? 

- Pan Piotr Kalita zablokował wywóz kamienia na drogę polną. 

 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Droga na Żuków. 

- Firma wykonująca transport kamienia na drogi  nie nadąża ze wszystkimi pracami. Obawia się, aby 

nie przepadły środki jakie sołectwa posiadają na kamień. 

 

Radny Jerzy Kopeć: 

- Ponawia wniosek o budowę drogi do p. Angelusa. 

- Przez środek boiska w Sułkowicach przechodzą  przewody elektryczne. Należy je zamienić na 

uzbrojoną linę, gdyż w tym stanie zagrażają bezpieczeństwu. 

 

Radny Kazimierz Pałys: 

- Podręczniki powinny być rozprowadzane przez szkoły.  

- Wyczyścić drogę do łąk dworskich. 

- Nie wszystkie posesje w gminie są zelektryfikowane. 

 

Radny Jan Powroźnik: 

- Przy drodze rośnie wierzba, której gałęzie ograniczają widoczność.  

 

 Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali  projekty 

uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , podczas 

których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię.  

Wszystkie przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 

           Następnie odczytał uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy w Solcu-Zdroju.  

Nikt z radnych nie zgłosił żadnych pytań ani wniosków. 

Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 

Za przyjęciem – 12, 

Przeciw – 0, 

Wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr  XIX/95/2012 w sprawie nadania nazwy ulicy w Solcu-Zdroju – w załączeniu. 

 

                        Ad.8. W dalszej kolejności Przewodniczący  odczytał uchwałę w sprawie zmiany 

regulaminu udzielania pomocy materialnej dzieciom z terenu gminy Solec-Zdrój. 

Poddana pod głosowanie została przyjęta 12-oma głosami „za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymującym się.  

Uchwała nr XIX/96/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 

 

  Ad.8a. Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie   dokonania 

zmian w budżecie gminy na 2012 rok.   Z uwagi na brak zastrzeżeń poddana została pod głosowanie  i  

otrzymała następującą ilość głosów: 

za przyjęciem - 12 radnych, 



przeciw – 0, 

wstrzymało się od głosu – 0 . 

Uchwała Nr XIX/97/2012 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2012 rok  – w załączeniu. 

   

                     Ad.9. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielili: 

         Radny powiatowy Andrzej Gądek: 

- Wszystkie interpelacje zgłaszane na Sesji pod adresem powiatu są przekazywane przez niego i 

jednocześnie wysyłane z urzędu do Powiatowego Zarządu Dróg. Będzie rozmawiał z dyrektorem PZD 

w sprawie ich realizacji. 

 

        Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Placówki oświatowe są przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego. Rodzice są informowani o 

możliwości uzyskania pomocy materialnej , zarówno do zakupu podręczników jak i przyborów 

szkolnych. Dopłata do książek dla klas 1-3 wynosi 170 zł, do kl. IV – 210 zł. Do 15 września br. można 

składać wnioski o stypendia socjalne. 

-W celu poszerzenia placu przed ośrodkiem zdrowia nastąpi zamiana  działek z  

p. Parchatko i wówczas nawierzchnia będzie wymieniana. W chwili obecnej toczy postępowanie o 

rozgraniczenie działek. 

- PZD wystąpił już o zgodę na usunięcie drzewa przy ul. Sienkiewicza. Jest przygotowywana decyzja. 

- W gminie jest jeszcze kilkanaście posesji, do których nie ma drogi o twardej nawierzchni. 

W Solcu obecnie jest robiona droga do posesji p. Więcka i p. Bartnika, na którą środki zostały 

przekazane z funduszu sołeckiego. Proponuje, aby pozostałe sołectwa, w których  są takie potrzeby, 

realizowały je z tych  środków. Dotyczy to również dróg do p. Parchatki i p. Diabełka w Piasku Małym. 

- Trawa przed blokiem oraz pobocza dróg będą w tym roku wykaszane. 

- Właściciel uzdrowiska nie zabrania spacerować po parku. Ma prawo natomiast  zagrodzić wejścia od 

strony ul. Partyzantów, ponieważ wjeżdżają rowerami i motorynkami .  

- Do tej pory nie było żadnych skarg na pracę  stomatologa. Nie zna sprawy odmowy udzielenia 

pomocy dziecku.  

- Droga do p. Kopciów w Zagajowie będzie robiona, nie jest jednak w stanie określić terminu jej 

budowy. 

- Trzy topole nad zalewem zostały usunięte ponad rok temu, rosnące tam młode dęby zostały 

odkryte. Jest zgoda na podcięcie do bezpiecznej wysokości topoli rosnącej przy wjeździe na plac przy 

zalewie. 

- Rozpoczęły się już asfaltowania dróg po przeprowadzonej kanalizacji. 

- Kanalizacja w Kikowie będzie oddana do użytku do końca października 2012 r. 

- Należy się dobrze zastanowić nad celowością montażu progu zwalniającego przy placu zabaw w 

Zborowie. Specjaliści z którymi rozmawiał na ten temat odradzają takie rozwiązanie. Może lepiej 

ustawić tablice informującą, że pierwszeństwo mają piesi. 

- W uzdrowisku zostało zwolnionych 16 osób z różnych przyczyn. Żadna z nich nie odwołała się do 

Sądu Pracy, do czego miała prawo, jeżeli czuła się pokrzywdzona tą decyzją. 

- Pan Kalita nie zablokował transportu kamienia jako pracownik samorządowy, lecz jako właściciel 

gruntów i  w tej sprawie należy z nim rozmawiać prywatnie. 

- Były prowadzone rozmowy z przewoźnikiem kamienia na temat opóźnień w wykonaniu robót. 

Zobowiązał się do wykonania wszystkich prac w terminie. 



- Droga do p. Angelusa może być wykonana ze środków funduszu sołeckiego. 

- Materiały na odnowienie budynku administracyjnego były kupowane w promocyjnych cenach, 

wykonanie robót – z własnych środków oraz przy pomocy pracowników społeczno-użytecznych. 

- Przewody elektryczne nad boiskiem w Sułkowicach na pewno zostaną wymienione na kabel. 

- Zgodnie z zaleceniem kuratora szkoły nie mogą się zajmować rozprowadzaniem podręczników. 

- Droga do łąk  dworskich będzie uprzątnięta. 

- Osoby, które nie posiadają w swoich gospodarstwach energii elektrycznej, mogą wystąpić z 

wnioskiem o jej założenie we własnym zakresie. 

- Do PZD zostanie skierowany wniosek o ścięcie wierzby. 

 

                      Ad. 11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

 

        Pan Jerzy Łukasiewicz: 

- Droga na którą Pan Kalita nie pozwolił wywieźć kamienia jest własnością gminy. Jako pracownik 

powinien dawać przykład a nie stwarzać problemy. Taka postawa kierownika ds. inwestycji również 

przyczynia się do opóźnienia w prowadzonych pracach . 

 

          Pan Józef Nowak: 

- Zgłosić do wycięcia wierzbę obok p. Kolanowskiego. 

 

          Pani Honorata Głuska: 

- Zwróciła się z pytaniem do Przewodniczącego Rady, dlaczego nie była powiadamiana o terminach 

posiedzeń komisji , na których omawiana była jej sprawa ?  W tej sytuacji nie mogła przekazać 

radnym swojego stanowiska oraz przedłożyć posiadanych materiałów.  

Uczestniczyła w posiedzeniu jednej z nich , ale  o jej zwołaniu dowiedziała się przypadkowo . 

         Przewodniczący wyjaśnił, że zainteresowana ma prawo być na posiedzeniu, nie ma natomiast 

obowiązku powiadamiania jej o terminach. Wszystkie pisma Pani Głuskiej kierowane pod jego 

adresem zostały przedstawione Radzie, radni znają więc sprawę . 

- Następnie poruszyła sprawę wprowadzonych w aptekach   w Solcu dyżurów nocnych oraz w 

niedzielę i święta. Wójt powinien zwołać spotkanie z właścicielami aptek , aby uzgodnić godziny 

otwarcia a następnie złożyć do starostwa zapotrzebowanie  na konkretny czas pracy aptek, ponieważ 

pełnienie dyżurów całodobowych  jest zbyteczne. Poza tym dyżury nocne pociągają za sobą duże 

koszty dla właścicieli aptek. 

- Do Komendanta Policji zgłosiła przypadki zakłócania ciszy i bezpieczeństwa przez użytkowników 

motorynek. 

 

         Pan Stanisław Grochowski: 

- Droga Sułkowice – Piasek Mały powinna być oznakowana tablicami z nazwą miejscowości. Można 

na to przeznaczyć środki z funduszu sołeckiego. 

- Rowy kopane są przy samej drodze i dochodzi do obsunięć asfaltu. 

- Ze środków funduszu dokończyć budowę świetlicy oraz wybudować chodnik . 

 

        Pani Mieczysława Kopeć: 

- Podziękowała za plac zabaw w Kikowie. Jest bardzo ładny i potrzebny. 

 



        Pan Wiesław Sowiński: 

- Teraz jest odpowiednia pora, aby wyczyścić Rzoskę, Kanał i Strumień z zakrzaczeń. 

 

         Pan Stanisław Żelazny: 

- W ubiegłym roku była robiona droga w stronę p. Nalepów. Jej odcinek nadaje się już do remontu, 

ponieważ pośrodku popękała . 

- Ponowić wniosek o czyszczenie rowów. 

 

         Pan Stanisław Doktór: 

- Świętokrzyski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych nie reaguje na składane wnioski o 

przeprowadzenie czyszczenia rowów i cieków wodnych, zwłaszcza w miejscach w których najczęściej 

wylewają.  Zaprosić na Sesję dyrektora Zarządu. 

 

             Odpowiedzi na powyższe pytania udzielił Wójt Gminy: 

- Złożył gratulacje dla KGW w Kikowie za przyznanie im I miejsca za wieniec na dożynkach 

powiatowych w Stopnicy. Teraz KGW będzie prezentować go na dożynkach wojewódzkich w 

Pińczowie. 

-  Zwrócił się również z podziękowaniem dla mieszkańców Świniar  za wkład w przygotowanie 

dożynek gminnych. 

- Drogi polne są własnością gminy . Zorientuje się czy sporna droga w Zborowie wymaga remontu. 

- Ustalanie dyżurów nocnych oraz w niedziele i dni świąteczne leży w kompetencji starosty. To Rada 

Powiatu podjęła uchwałę w sprawie godzin pracy aptek. 

   Pani Honorata Głuska: Od pracownika starostwa dowiedziała się, że Wójt zaakceptował 

przedstawioną propozycję dyżurów. 

Wójt wyjaśnił, że on jedynie zwrócił się do starostwa z wnioskiem o uwzględnienie w dyżurach aptek 

w Solcu-Zdroju. 

    Radny powiatu zobowiązał się zwrócić w powyższej sprawie  do Izby Aptekarskiej. 

- O przeznaczeniu środków z funduszu sołeckiego decyduje Rada Sołecka. Nie widzi potrzeby 

oznakowania tablicami informacyjnymi drogi Piasek – Sułkowice. Posiadane pieniądze Rada powinna 

przeznaczyć na prace , które zostały przez nią zaplanowane. 

- Wokół świetlicy będzie wykonana opaska odwadniająca, natomiast  na chodnik Wójt nie posiada 

środków. 

- Podziela zdanie, że rowy powinny być kopane w pasie drogowym, nie zaś przy samej drodze. 

- Z Urzędu notorycznie wysyłane są wnioski o przeprowadzenie konserwacji cieków na ternie gminy, 

które w czasie większych opadów zalewają pola. Dyrektor ŚZMiUW jest zapraszany na Sesje. Wniosek 

o czyszczenie zostanie ponowiony. 

- Zorientuje się co do stanu nawierzchni drogi w Świniarach. 

 

     Pani Mieczysława Kopeć: 

- W Kikowie nie jest wykopany  do końca rów obok szkoły. Do wykonania zostało  

ok. 100 m. Jeżeli jednak pozostanie w tym stanie, to należy przynajmniej usunąć zakrzaczenia.  

 

     Pan Stanisław Doktór: 

- Należy się dobrze zastanowić  nad montowaniem dalszych progów zwalniających . Kierowcy bardzo 

narzekają na próg na ul. Partyzantów. 



 

                      Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 

Stępień dokonał zamknięcia XIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


